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Protokół Nr XLII/2022
z XLII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 30 marca 2022 r. w godzinach od 10:00 do 13,30

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11

Sesja przeprowadzona przy u;:ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia XLII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, ze sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania z sesji są udostępnione w Biuletynie
Informacji Publicznej i na stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo
przyjęty. Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego.
Pełną klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim można znaleźć na stronie internetowej yi'tvtv.omina-st'a nlno. l
w zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie zakładka sesje Rady Miejskiej/nagrania oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał uczestniczących w sesji RM :
- Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Marka Charta,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- radnych Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- przedstawicieli Związku Harcerstwa Polskiego Hufiec Tuchola,
- pracowników Urzędu Miejskiego,
- media,
- oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także ogLądających w mediach,
szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, gości zaproszonych, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozosta?łych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował, że 24 lutego 2022 roku o godz. 3:55 czasu
polskiego, rozkazem Prezydenta Rosji Władimira Putina rozpoczęła się specjalna
operacja wojskowa we wschodniej Ukrainie, zmieniająca się na brutalną napaść,
dokonując morderstw na obrońcach ojczyzny, ludności cywilnej, nie szczędząc dzieci
przebywających w domach dziecka, szkołach, mordując kobiety ciężarne, chorych
przebywających w szpitalach. Doda?ł, źe naród ukraiński pokazuje nam co w źyciu
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jest najważniejsze - wolność i obrona ojczyzny, za cenę życia. Za ten heroizm i za
dokonywanie wielkich bohaterskich czynów w walce z bezwzględnym wrogiem narodu
ukraińskiego, poprosił wszystkich obecnych na sali sesyjnej i oglądających sesję za
pomocą internetu o powstanie, by minutą ciszy oddać hołd całemu narodowi
ukraińskiemu .

Następnie Przewodniczący RM podziękował mieszka?ńcom naszej gminy, którzy
przyjęli do swoich domów uchodżców z Ukrainy, organizacjom pozarządowym i
wszystkim ]-cwestującym, by za zabrane pieniądze dokonać za?kupów niezbędnych
rzeczy dla uchodźców z Ukrainy. Poinformował, że według przewidywań trzeba będzie
zakwaterować w najbliższych dniach jeszcze większą liczbę uchodżców.

Przewodniczący RM przywitał przybyłego na sesję RM Starostę Sępoleńskiego Pana
Jarosława Tadycha.

a) stwierdzenie quorum

Przewodniczący RM na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych
obecnych jest 15 co stanowi quorum, prz5r któryrn Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udzia?ł w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przpdstawienie porządku obrad

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji. W związku z tym zapyta?ł, czy ktoś z radnych chcia?łby
zAozy«:- wniosek o zmianę porządku obrad.

Wobec tego, że nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący
RM odczyta?ł porządek obrad.

1. Otwarcie sesji
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzia?łalności w okresie między
sesjami.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolnewnioskiiinformacje.

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2021 rok, w tyrn:
a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prog,arnu Przeciwdzialania Przemocy w

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021 ;
b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prograrnu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkoma?nii za rok 2021 ;
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c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie
Sępólno Krajeńskie za rok 2021 .

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia bud?żetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok,

c) zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podró.$ słuźbowych
przysługujących radnym oraz diet przysługujących przewodniczącym
organów wykonawczych jednostek pomocniczych,

d) ustalenia wysokosci ekwiwalentu pieniężnego dla stra;że*ów ratowników
Ochotniczych Stra?$ Pożarnych z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie,

e) ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji
celowych dla spółek wodnych,

f) zmiany lokalizacji przystanków komunikacji zbiorowej przy drodze
wojewódzkiej 241 w miejscowości Trzciany gmina Sępólno Krajeńskie,

g) wyrażenia zgody na u$czenie nieruchomości gruntowej położonej w
miejscowości Wa?łdowo, gm. Sępólno Krajeńskie,

h) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2022,

i) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywa?nia Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025,

j) przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa w Sołectwie Iłowo na
kadencję 2019-2023,

k) wyraźenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz rozwoju Obszaru
Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2021-
2027.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej ses,ii.

10. Odpowiedzi na wolne wnioski.

11. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowała wg
przedstawionego porządku obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
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Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XLI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następu.jącyrni głosami:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie zosta?ło przesłane radnym za
pomocą poczty elektronicznej.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności pomiędzy
sesjami RM tj. od dnia 23 lutego 2022 roku do 30 marca 2022 roku.

Na zakończenie przedstawił najw.ńniejsze dane dotyczące uchodźców, którzy trafili
takze do Gminy Sępólno Krajeńskie. Wskazał, że na dzień 28 marca w obiektach CSiR
zakwaterowanych jest 93 uchodźców z Ukrainy, a w kwaterach prywatnych na terenie
naszej gminy zakwaterowane są 152 osoby. Gmina Sępólno Krajeńskie, tak jak
wszystkie gminy w Polsce od 16 marca nadaje numery PESEL uchodżcom i 'do tej
pory w naszym urzędzie zostało nadanych 237 numerów PESEL. Numer PESEL
upowa?żnia do świadczeń, które przysługują uchodżcom. Po nadaniu numeru PESEL
można ubiegać się o jednorazową wypłatę 300 zł oraz daje uprawnienie do 500+, jeżeli
w rodzinach są dzieci. Na terenie naszej grniny, prawie w lOOo/o to kobiety z dziećmi.
Dzieci w wieku od miesiąca, bo jedno dziecko się już u nas urodziło do 17 lat, nie ma
dzieci starszych. Na terenie Gminy obecnie przebywa 117 dzieci w wieku od 3 do 17
lat. Uchodżcy mają prawo nie tylko do świadczeń pomocowych, ale takze mogą
korzystać ze służby zdrowia oraz z usług oświatowych. Z 117 dzieci już 81 uczęszcza
do szkół i przedszkoli i tak: SP nr 1 -10, SP nr 3 - 25, SP Lutowo-18, SP Wiśniewa -
16, SPZboże- 2, GPnr 1 -1, GPnr2- 9.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego w imieniu władz sarnorządowych
podziękował wszystkim mieszkańcom, którzy tak chętnie i gremialnie udzielili
pomocy uchodżcom. Zaapelowal o dalszą pomoc, ponieważ można spodziewać się
kolejnych fal uchodźców, w zależności od sytuacji, która się będzie dzia?ła. Prosił, aby
z tą pomocą jeszcze nie ustawać, bo nadal na bieżąco potrzebne są środki czystości,
środki higieny osobistej, ?ość długoterminowa. Wszystko to można dostarczać
bądż do Ośrodka Pomocy Społecznej na ulicy Szkolnej, bądż też do czynnego
magazynu na ulicy Składowej.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania Burmistrza Sępólna
Kraj eńskiego.

Głos zabrał radny RM Ja?nusz Tomas, który poprosił o szerszą informację na temat
dofinansowania windy. Przypomnia?ł, źe trzyla'otnie odbyło się spotka?nie ze Starostą,
więc jakie są ustalenia w tej sprawie.
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Głos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która poprosiła o szerszą informację na temat
spotkania, które odbyło się 15 marca z Panem Rogenbuck dotyczące powierzchni
wielkopowierzchniowych.

Głos zabrała radna RM Barbara Szlezer, która swoje pytania skierowała do Pana
Dyrektora ZOOS w sprawie pobytu dzieci z Ukrainy na terenie naszej gminy.
Przypomniała, że Burmistrz w sprawozdaniu informowa?ł o przydziałach do
poszczególnych szkół na terenie gminy, w związku z tym zapytała, czy ci uczniowie
zostali przydzieleni do poszczególnych Idas, oddziałów, czy stanowią grupy
przygotowawcze, integracyjne. Ponadto zapytała, ja?k ci uczniowie funkcjonują w
szkołach i jakie są problemy językowe.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który zwrócił się z prośbą o szerszą
informację na temat narady, która odbyła się 24 lutego w Nadleśnictwie Lutówko w
sprawie zwalczania szkodnictwa leśnego.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na pytanie radnej RM Lucyny
Pająk w sprawie terenów pod inwestycje wielkopowierzchniowe. Poinformował, że od
pewnego czasu obserwuje się w naszej grninie duże zainteresowanie podmiotów
inwestujących w różnego rodzaju przedsięwzięcia zwią?zane z budynkami, czy
obiekta?rni wielopowierzchniowyrni. Wyjaśnił, że wynika to z tego, iż została
przesądzona decyzja o budowie obwodnicy Sępólna Krajeńskiego. Na dzień dzisiejszy
trwają prace geologiczne w obrębie rzeki Sępolenki, które mają zakończyć się pod
koniec roku. Na przełomie tego i następnego roku Generalna Dyrekcja Dróg
Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy ogłosi przetarg na zaprojektowanie i
wybudowanie obwodnicy. Terminarz jest taki, źe do 2027 roku obwodnica ma być
zrealizowa?na i będzie można jeżdzić. Informacja ta jest informacją publiczną i dociera
do tych wszystkich, którzy gdzieś planują lokalizować swoje obiekty i m.in. trafiają
do Sępólna Krajeńskiego z zapytaniem o tereny wielkopowierzchniowe w obrębie tej
obwodnicy. Jest już zainteresowanie jednej firmy o właścicieli terenów w Sikorzu, czyli
w pobli;i węzła obwodnicowego na Tucholę i drugie zapytanie było o właścicieli
terenów w Niechorzu, ale w obrębie skrzyżowania na Jastrzębiec, czyli przed
Niechorzem Siedlisko. Odpowiedzi na zapytania są udzielane i pokazywane jest jak
będzie prowadzona obwodnica. Wskaza?ł, że firmy się do tego przymierzają i być może
uda im się z właścicielarni domówić pewne rzeczy i zrealizować tego typu obiekty.
Dodał, że perspektywicznie widać, że plany są przemyślane, bo zjazd z węzła na
Bydgoszcz będzie bardzo wygodny i będzie moźna do jakiegoś obiektu dojechać i
zarówno z węzła na Tucholę również zjazd bezpośrednio blisko do terenów pod obiekty
wielkopowierzchniowe. Nie ma jednak informacji jakie to mają być obiekty, lecz jest
mowa o poszukiwa?niach znacznych terenów, bo nie chodzi o 1000, czy 2000 m2 lecz
poszukiwane są większe działki.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na
pytanie radnego RM Zdzisława Szwarca, które dotyczyło narady w Lutówku w sprawie
szkodnictwa. Poinformowa?ł, że wszystkie Nadleśnictwa co roku organizują takie
narady z sarnorządowcarni, aby omówić tematy zwią?zane ze szkodnictwem leśnym.
Wyjaśnił, źe pojęcie szkodnictwo leśne dotyczy ludzi między innymi: kradzieży drewna
z lasu, niszczenia lasu, podpalenia, zakazów wstępu. Podana została informacja, że
ostatnio założono fotopułapki. Właśnie te narady są po to, aby przedstawić te
wszystkie sprawy oraz przekazać plany na kolejny rok.

Głos zabrał Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor ZOOS, który udzielił odpowiedzi
na zapytania zadane przez radną RM Barbarę Szlezer dotyczące dzieci uchodżców
uczęszczających do naszych placówek oświatowych. Na dzień dzisiejszy jest 81 dzieci
i uczniów w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych oraz w szkołach. Dzieci te nie
były przydzielane, lecz rodzice dokonywali takich wyborów. Zależało na skupieniu
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tych dzieci w relatywnie ma?łej ilości placówek. Dzieci te są w 5 szkołach 'i w 1
przedszkolu i w oddziałach przedszkolnych. Od pierwszego dnia wszystkie dzieci
zostały objęte dożywianiem. Podziękowa?ł Stowarzyszeniu ,,Dorośli-Dzieciom" oraz
mieszkańcom, bo to dzięki zebranyrn pieniądzom uda?ło się wszystkie dzieci objąć
doż?ianiem. Od najbliższych dni dożywianie przejmie pajistwo-gmina. Wszystkie
dzieci zostały wyposażone w podstawowe pomoce dydaktyczne dzięki ofiarności szkół,
rodziców, koleżanek i kolegów. Dyrektor ZOOS poinformował, że był w każdej szkole
i przedszkolu sprawdzić jak to funkcjonuje. Polskie dzieci zachowywały się bardzo
pozytywnie, a dzieci z Ukrainy zrobiły również ogromne pozytywne wrażenie na swoich
rówieśnikach. Są różne dzieci np. uzdolnione sportowo, artystycznie, tanecznie.
Dzieci te stanowią w niektórych wypadkach przykład wzorcowy jak można się uczyć.
Pochodzą one z różnych stron, z części wschodniej, centralnej, a rzadziej z zachodniej.
Posługują się językiem ukraińskim, rosyjskim lub obydwoma naraz. Nie zdarzyły się
przypadki, poza pojedynczymi, w których posługiwanie się językiem rosyjskirn
powodowałyby problemy emocjonalne. Komunikacja pomiędzy nauczycielarni i
rówieśnikami odbywa się w języku rosyjskim, angiels?-cim, bardzo rzadko w języku
ukraińskim. W niektórych szkołach i przedszkolach, dzięki pomocy Urzędu Pracy,
zatrudnione zostały panie z Ukrainy w charakterze pomocy nauczyciela, te które mają
predyspozycje, bądż kwalifikacje np. jedna to dyrektorka przedszkola, inna anglistka,
rusycystka, lingwistka. Dyrektor ZOOS wyjaśnił, że na początku chciano utworzyć
oddział przygotowawczy, lecz niestety to się nie udało, ponieważ liczba dzieci kidego
dnia się zmienia, gdzie na początku dzieci było około 30, a później każdego dnia ta
liczba rosła. Dodał, że kiedy MEN wprowadził przepisy specustawą obligujące do
utworzenia takich oddzia?łów przygotowawczych odrębnie dla klas 1-3, 4-6 oraz 7-8
uznano, że gmina nie jest w stanie stworzyć w szkołach, w tych grupach wiekowych
oddzia?łów przygotowawczych, ponieważ nie ma do tego ani miejsca, ani nauczycieli
oraz nie ma pieniędzy. Bazując na wiedzy Szkoły Nr 1 oraz Szkoły w Wiśniewie, które
mają dzieci ukraińskie jeszcze sprzed wojny, uznano o wdrożeniu dzieci do typowego
systemu klasowo-lekcyjnego. Nadmienił, źe Pan Burmistrz natychmiast wyraził zgodę
na uruchomienie dodatkowych zajęć nauki języka polskiego, odpowiednio dla dzieci
z klas 1-3 oraz klas 4-8, w wymiarze 3 godzin tygodniowo. Natomiast dla uczniów
klas starszych wyra?ż,ona zosta?ła zgoda na uruchomienie za.jć dodatkowych,
adaptacyjnych w wymiarze 3 godzin (przedmioty typu fizyka, chemia, matematyka).
Głównie jest tu mowa o poznaniu szkoły, o wykorzystywaniu e-booków, które są ju?ż
dostępne w języku ukraińskim i które korelują z podstawą progra?rnową w tychże
klasach. Pan Tymecki podkreślil że marny jeden z wyższych wskażników w regionie
przyjęcia dzieci do szkół i przedszkoli. Doda?ł, że na 117 dzieci uczęszcza 81, gdzie
inne gminy oscylują w granicach 25-30'/o. Część dzieci starszych uczy się zdalnie,
gdzie na Ukrainie została uruchomiona nauka zdalna i każdego dnia o godzinie 13 :15
zaczynają się lekcje i część rodziców uczniów klas 8 zdecydowa?ła, że będą korzystać
z tej nauki zdalnej. Użyczono dzieciom komputery lub tablety, które zawierają
translatory w języku ukraińskim pozwalające prowadzić lekcje on-line. Po,nadto
Dyrektor ZOOS wyjaśnił, ze odbywa się aktualnie rekrutacja do szkół oraz przedszkoli
i dzieci przyjęte z Ukrainy w żadnym przypadku nie za.jęły, ani jednego miejsca
naszym dzieciom, w naszej gminie. Dzieci te zostały przyjęte do oddziałów
przedszkolnych, nadmiarowo, ponieważ specustawa pozwoliła na przyjęcie do 28
dzieci w oddziale, gdzie norma jest do 25. A w klasach 1-3 norma została zw'ększona
do 29. Doda?ł, że dzieci ukraińskie nie zajmują ani jednego miejsca naszym dzieciom.

z

Na zakończenie Pan Tymecki powiedzia?ł, że największe podziękowania należą się
wszystkim ludziom dobrej woli, gdzie bardzo dobrze zachowa?ły się panie dyrektorki
szkół, nauczyciele, rodzice, bo oni pomogli najbardziej w tym trudnym czasie.
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Następnie głos zabrał Pan Jarosław Tadych Starosta Sępoleński, który odniósł się do
zapytania zgłoszonego przez radnego RM Janusza Tomasa w sprawie spotkań
dotyczących budowy windy. Poinformował, źe w kwestii budowy windy odbyły się
spotkania w Starostwie z Panem Burmistrzem, Zastępcą Burmistrza oraz z
pracownikarni dwóch sarnorządów. Ustalono że w rarnach prograrnu ogłoszonego
przez PFRON będą sldadane dwa wnioski (mały oraz duży grant). Duży grant na
budowę windy, a mały grant na dostosowanie tego budynku do potrzeb osób z
niepełnosprawnościami. Powiat będzie składał jeden wniosek na mały grant, a gmina
wniosek na duży grant, z racji tego, że grnina ma większościowy udział w tym
budynku, bo a'z 73'/o. Mały grant będzie opiewał na kwotę 100 tys. zł. bez wkładu
własnego, a dużay grant 250 tys. zł z wkładem własnym. Wyjaśnił, że ten wkład własny
dwa sarnorządy, czyli powiat i gmina zgodnie z udziałem będą partycypować w
kosztach. Dodał także, że kierownik z Gminy ma przygotowane sprawy związane z
kosztami oraz koncepcją. Powsta?ł Zespół odpowiedzialny za to, aby dobrze zło0ć
wniosek i uzyskać jak największą ilość punktów, poniewaź wniosek z największą
ilością punktów uzyska dofinansowanie. Wnioski składa się do 22 kwietnia, jeden
wniosek na mały grant został już złożony, a wniosek na du$ grant zostanie złoźony
w tyrn tygodniu. Na rozstrzygnięcie trzeba będzie poczekać miesiąc, a nawet i dwa.
Wyjaśnil że winda ma być umiejscowiona od strony wejścia do Biblioteki Publicznej.
Jest ona konieczna i potrzebna, ale nie dlatego, że radny RM Janusz Tomas składał
taki wniosek, ale dlatego, że korzystają osoby z niepełnosprawnościarni i które mają
przez to ograniczony kontakt. Dodał także, że w budynku chyba od 1996 roku jest
platforma, którą pilotuje PUP, lecz niestety platforma wjeżdża tylko na pa?rter i jest
rzadko wykorzystywana, a potrzeby są i nie ma co dyskutować, dlatego robi się
wszystko, aby uzyskać pieniądze na budowę windy z platformą, aby osoby
niepełnosprawne mogły w'echać na salę sesyjną.

Głos zabra?ł radny RM Janusz Tomas, który wyjaśnił, źe nie był to jego pomysł, lecz
pomysł Pani Barbary Szlezer, a nie lubi przypisywać sobie nie swoich zasług, lecz to
tylko poparł, aby to przyspieszyć. Następnie zapyta?ł Starostę jak będzie wygląda?ł
podział finansowy, bo sobie wyobraż,al, że gmina 1 /3, starostwo 1 /3 oraz 1 /3 urząd
pracy. A teraz jest mowa o udziale, gdzie grnina ma zrobić praktycznie wszystko, a
starostwo może da parę pieniędzy. Radny uważa, źe więcej petentów przychodzi do
starostwa i do biura pracy, aniżeli do Gminy Sępólno. Stwierdził, że chciałby usłyszeć
konkretną deklarację na ja?kim poziomie zostały ustalone dofina?nsowania do tego
zadania oraz ile ewentualnie to zadanie będzie kosztowało?

Starosta Sępoleński stwierdził, że nie chce byyć złośliwy, ale Pan Tomas jest chyba 5
czy 6 kadencję radnyrn i chyba wie w jaki sposób zostały podzielone udziały jak
powstał powiat, czyli jest 27 do 73 i wszystkie inwestycje prowadzone na terenie tego
obiektu, są w ten sposób rozlicza?ne. Tylko remont sali sesyjnej by'ł podzielony pół na
pół. Następnie wyjaśnił, że jeż:eli chodzi o wycenę, to wysokosć jest duża od 200 do
500 tys. zł, lecz dokładnie będzie wiadomo dopiero jak będzie ogłoszony przetarg.

Ponownie głos zabrał radny RM Tomas, który stwierdził, że ja?k trzeba płacić dzierżawę
to jak najmniej i są to groszowe sprawy, które płaci starostwo, a jeżeli chodzi o
inwes'tycję, to chyba Pan Starosta nie zaprzeczy, źe najwięcej petentów przychodzi do
biura pracy i do Starostwa Powiatowego np. komunikacja, geodezja, rolnictwo,
wydział budowlany, a w gminie to jedynie sprawy obywatelskie, czy spra4 załatwiane
u burmistrza. Nadmienił, że finansowanie powinno być trochę ńższe, niż parę
procent, o których jest mowa. Nale;: wziąć pod uwag«;, że Gmina mimo wszy-stko
pomaga Starostwu w wykonywaniu działań, dofinansowuje, co jakiś czas są pieniądze
przeznaczane dla Powiatu na inwestycje róźnego rodzaju. Na zakończenie radny RM
Tomas prosił o przychylenie się do tego, aby sfinansować to trochę więcej, niż ma to
mielsce.
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Pan Starosta Sępoleński zapytal radnego RM Pana Janusza Tomasa o jakich
inwestycjach mówił. Dodał, że gmina dokłada pieniądze tylko do dróg, natomiast
wszystkie inne inwestycje nie dofinansowuje Gmina. Dodał, że jeżeli według radnego
transport publiczny, COVID, czy punkt powszechny jest inwestycją, to to nie jest
inwestycja. Nie jest to zadanie powiatowe, bo zarówno transport, jak i covid oraz
punkt powszechny szczepień, to 5 sarnorządów na to się zło$ło i ktoś był liderem.
Dodał, źe zapisy w uchwale rady gminy muszą być tak zapisane ponieważ jest to
dotacja. Stwierdził, że nie nale,$ mówić tu o róźnych zadaniach, tylko o konkretnych,
którymi są inwestycje drogowe i to są porozumienia, które były zawarte na początku
tej kadencji, a porozumienia chodnikowe są z roku 2007. Ponadto Pa?n Starosta
wyjaśnii że piętro u góry dzierżawione jest przez Powiatowy Urząd Pracy, a
udzia?łowcem jest gmina i to gmina ma podpisaną umowę z PUP za którą Starostwo
płaci dzierżawę. Nadmienił, że na sesji przedstawił jakie są uzgodnienia i
porozumienia, a co do finansowania rozmowy rozpoczną się, gdy będzie rozstrzygnięty
konkurs i otrzymamy granty.

Radny RM Ja?nusz Tomas powiedzia?ł, że sesja nie jest od przepychanek i sugerowanie,
że jest uszczypliwy, w związku z tym zaproponował, aby Pan Starosta i Pan Burmistrz
prz5r'3a,ł zaproszenie na posiedzenie Komisji Budżetu, która odbędzie się za dwa
tygodnie i na Komisji spokojnie na temat finansowania porozmawiać.

Pytaji więcej nie było, więc Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do
kolejnego według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wskazał, że informacja z działalności w okresie między sesjarni zostala przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał informację z dzia?łalności w okresie między
sesjarni wraz informacją o ilości posiedzeń Komisji Rady Miejskiej.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Nikt nie zabra?ł głosu, wobec tego Przewodniczący RM zarnla'iął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 5. Skladanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez
radnych. Poinformowa?ł, że między sesjami nie została zalozona żadna interpelacja ani
zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zAo0ć interpelację lub
zapytanie, to poprosi o odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który założył interpelację dotyczącą podania daty
pierwszego wpływu (tj. dzień, miesiąc, rok) kwoty ze środków zewnętrznych na
budowę przedszkola oraz drugiego wpływu (tj. dzień, miesiąc, rok) kwoty ze środków
zewnętrznych na budowę przedszkola. Wyjaśnił, ze były dwa wpływy, na kwotę około
2 mln i 9 mln zł.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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Więcej interpelacji i zapytań nie było, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył punkt porządku obrad.
Wolne wnioski zło,$li :

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zło;$ł ponowny wniosek, dotyczący
zamontowania luster drogow5rch przy ulicy bł. ks. Jerzego Popiełuszki w Sępólnie
Krajeńskim. Przedmiotowy wniosek dotyczy wyjazdów z ul. Słowackiego, parkingu
przy bloku nr 5 oraz bloku nr 10. Wyjaśnił, źe we wskazanych lokalizacjach bardzo
często dochodzi do niebezpiecznych sytuacji drogowych. Zaparkowane wzdłuż ul. bł.
ks. J. Popiełuszki pojazdy, w znacznym stopniu ograniczają widoczność i wyjazd z ul.
Słowackiego i w/w parkingów jest utrudniony.
Następnie wyjaśnił, że otrzyrnał odpowiedź w tym temacie, że wszystko jest
zbudowane i zaprojektowane zgodnie ze sztuką i tego nie kwestionuje, jednak głosy
mieszkańców są coraz to częstsze. Mieszkańcy w rozmowach z radnym proszą, aby
lustra się tam pojawiły. Doda?ł, że w przypadku organizowania wizji lokalnej
proponuje zorganizować ją z pozycji kierującego pojazdem, a nie pieszego, bo to
znacznie zmienia perspektywę.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ponadto radny RM Artur Juhnke złożył kolejny wniosek, który dotyczył zmiany stałej
organizacji ruchu na ul. Podgórnej w Sępólnie Krajeńskim, polegającej na
dopuszczeniu ruchu rowerów w kierunku od ul. Jeziornej do ul. Wojska Polskiego.
Wyjaśnił, że w tej chwili ten ruch rowerów i tak się tarn odbywa, dlatego umieszczenie
odpowiednich znaków od strony ul. Wojska Polskiego podniesie bezpieczeństwo
kierujących rowerarni, a kierowca będzie wiedział, że moźe spodziewać się rowerzysty.
Dodał, że większość mieszkańców wybiera tą trasę, pomijając stromy podja?zd od ulicy
Jeziornej do ulicy Polnej, ponieważ jest to za trudne dla wielu z nich.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Radny RM Juhnke zło$ł kolejny wniosek, który dotyczył rozwazenia moźliwości
umieszczenia na pojazdach (autobusach, busach) należących do Zakładu Transportu
i Usług Sp. z o.o. w Sępólnie Krajeńskim, reklarn promujących miasto i gminę Sępólno
Krajeńskie. Pojazdy należące do Spółki, często wynajmowane są m.in. przez placówki
oświatowe, jako autokary wycieczkowe i poruszają się po terenie ca?łego kraju.
Umieszczone na nich informacje dotyczące np. obiektów CSiR, pla;7 miejskiej, pola
biwakowego, czy terenów przeznaczonych pod inwestycje, stworzą świetną reklarnę
gminy. Dodał, że koszt tego byłby niedu.$, a tylna szyba takiego pojazdu, byłaby
odpowiednim i fajnyrn miejscem do takich informacji.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Głos zabra?ł radny RM Zdzisław Grzeca, który wskazał, że jakich czas temu od
państwa otrzyrnano pieniądze .na wodociągi, które miały być zrobione w Iłowie.
Wskazał, że minęło dobre pół roku i na co czekarny, chyba że ma 300 % podrożeć i
wtedy z 300 tys. zł wykona się tylko metr.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zło;:ł wniosek o przegłosowanie na sesji
dot. budowy świetlicy wiejskiej w Skarpie, z prograrnu dla miejscowości po byłyc'h
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PGR-ach, z którego Gmina Sępólno Krajeńskie może otrzymać kwotę dofinansowania
ze środków zewnętrznych do 98o/o, ca?łkowitej budowy, a 20/o tylko gmina pokrywa.
Wyjaśnił, że przyjmując, iż koszt budowy świetlicy wiejskiej będzie kosztować 2 mln
zł, to kwota wkładu własnego gminy wyniesie 40 tys. zł. Natomiast koszty związane
ze sporządzeniem dokumentacji budowy świetlicy to dodatkowe ok. 150 tys. ZŁ
Łączny koszt, który poniesie gmina to około 200-300 tys. zł.
Następnie radny RM Dolny stwierdził, że budowa nowej świetlicy wiejskiej w
miejscowości Skarpa jest konieczna ze względu na dobro Gminy Sępólno Krajeńskie
i mieszkańców lokalnej społeczności. W minionym okresie Sołectwo Skarpa starało
się o wykup lokalu u$tkowego, celem powiększenia świetlicy wiejskiej, czego @mina
nie dokonała, po wielkich staraniach. Przy obecnej cenie wykupu lokalu ok. 100 tys.
zł i remontu ok. 150 tys. zł, korzystniejsze jest wybudowanie nowej świetlicy, która
przez długie lata będzie służyła lokalnej społeczności oraz znacznie poprawi
wizerunek Gminy Sępólno Krajeńskie. Doda?ł, że aktualnie jest okazja, by pozyskać
środki zewnętrzne, które oferuje obecny rząd na realizację działań w miejscowościach
popegeerowskich. Dlatego należy ma?ksymalnie wykorzystać potencjał finansowy
państwa poprzez składanie wniosków. Radny zwrócił się do Rady o przegłosowanie
wniosku. Na zakończenie radny RM A.Dolny stwierdził, że ten wniosek jest jak
najbardziej zasadny i oczekiwany przez lokalną społeczność, bo jest to nieduża kwota
wydatków z naszej gminy i należy wykorzystywać te fundusze.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Głos zabrała radna RM Barbara Szlezer, która wyjaśniła, że odbyła już rozmowę z
Kierownikiem Referatu Gospodarki, ale chciałaby ponownie zaapelować do
odpowiednich służb, o jak najszybsze uporządkowanie ga?łęzi po wycince drzew w
parku miejskim, a takze posprzątanie ścieżek, zwłaszcza tych od strony ulicy
Choj nickiej.

Następnie Pani Szlezer zapytała, czy będzie zrobiona droga dojazdowa z nowo
wybudowanych bloków do ulicy Odrodzenia. Kto miałby się tym zająć, czy dewe'loper,
gmina, czy wspólnymi siłami, ponieważ są ta?rn wielkie dziury, błoto nawożone przez
sarnochody na ciąg pieszo-rowerowy oraz unosi się kurz, kiedy jest susza.
Ponadto wskazała, że w miejscu gdzie sarnochody przejeżd):ają przez ciąg pieszo-
rowerowy, bo nie ma tam innej możliwości przejechania, powinno być oznaczone
przejście dla pieszych, poniewa?ż miejsce to staje się bardzo niebezpieczne, zwłaszcza
dla rowerzystów, dla dzieci biegających i jeżdżących na hulajnogach.

Głos zabrala Anna Miczko Wiceprzewodnicząca RM, która wyjaśniła, że na ulicy
Niechorskiej, jadąc w stronę cmentarza jest odcinek, który jest nieutwardzony i jest
bardzo dużo dziur. Dodała, że mieszka tarn sporo ludzi, jadą kondukty pogrzebowe i
nale0 to ja?k najszybciej zrobić.

Następnie radna RM Miczko zawnioskowa?ła, aby uporządkować teren parkingu przy
cmentarzu, poniewa?ż znajdujący się tarn piasek i gruz nie należy do osób tarn
mieszkających.

Głos zabrala Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która wskazała, ze w
uzupełnieniu wniosku Pana Dolnego radnego RM w Sępólnie Krajeńskim chcia?ła
powiedzieć, że jako sołtys wnioskowa?ła od 2019 roku o wykup lokalu u0tkosveg,o,
następnie o rozbudowę lub teraz o budowę nowej świetlicy wiejskiej, po to, aby szersze
grono mieszkańców mogło skorzystać z tej świetlicy pod wynajem, aby byłm ona
większa, bardziej przestronna i dostosowana do prawa budowalnego. Pa?ni Sołtys
uważa, że jest wiele korzyści świadczących o tym, aby ta sala powstała tak ja?k się
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na1e'zy i o to wnioskowała wskazując argumenty. Następnie Pani Sołtys przypomniała,
że na Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego w dniu 11 sierpnia
2021 roku oraz na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 12
sierpnia 2021 roku poprosiła członków komisji o wskazanie niekorzystnych
czynników dotyczących budowy tej świetlicy, czy też jej remontu, które działają na
niekorzysć Gminy Sępólno Krajeńskie i lokalnej społeczności. Nadmieniła, że
odpowiedź członków komisji na oby dwóch komisjach, była taka że w budżecie gminy
nie ma takich środków finansowych na ten cel. Pani Sołtys na sesji stwierdziła, że
jakieś środki finansowe są, bo radni spotykają się, obradują, po to aby te środki
pozyskiwać albo przesuwać, ale chodzi o to, czy ktoś chce, czy widzi przyszłościowo
korzyści dla gminy oraz dla mieszkańców.

Na zakończenie Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa powiedziała, że może
charnsko się w tej chwili zachowa ale uwa?ża, źe osoby, które nie widzą tych korzyści
i tegoa jak w przyszłości może to skutecznie rzutować na funkcjonowanie sołectwa i
gminy, to te grupy ludzi albo są ślepi, albo głupi.

Przewodniczący RM zwrócił uwagę o nieu,?anie takich słów.

Pani Sołtys stw'erdziła, że nikogo nie osądziła i ma nadzieję, źe ludzie zarządzający
Gminą Sępólno Krajeńskie są na tyle mądrzy, że będą widzieć to co w przyszłości
może się zadziać, po prawidłowych podjęciach decyzji.

Głos zabral Pan Zbigniew Krawczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1, który
przekaza?ł kilka uwag mieszka?ńców Osiedla Nr 1. Wy'aśnił, źe pierwsza sprawa
dotyczy dróg, bo mieszkańcy zadają pytania, na które sam nie zna odpowiedzi.
Nadmienił, że chodzi o ostatnie remonty dróg w naszym mieście, czyli np. ulica
Sportowa, BOWiD, Pokrzywnickiego, Bergera, Lipowa, Parkowa, Mickiewicza,
Reyrnonta oraz Wyspiańskiego. Zapytal według jakiego algorytmu i na czyje wnioski
te remonty zostały przeprowadzone oraz czy mieszkańcy tych ulic rzeczywiście
wnioskowali do grniny o remonty tych dróg, bo np. są nieprzejezdne. Wskazał, że
można zastanowić się nad tym, czy nie lepiej jest remontować to co faktycznie nie
działa, niż przeznaczać na remonty dróg, które są przejezdne.

Następnie Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 poruszył sprawę stref płatnego
park6wania. Wska?zał, ze nie wie jal« daleko ta sprawa wygląda ale jeżeli mają być
obciążani pracownicy, mieszkańcy stref płatnego parkowania, a są to osoby, które
płacą podatki tutaj w mieście i jeżeli mają dodatkowo ponosić opłaty za parkowanie,
to dla równowagi cały teren wokół tego budynku powinien być objęty taką strefą.
Doda?ł, że teraz w mniejszych i większych miastach vvprowadza się strefy płatnego
parkowania, bo są bardzo modne ale może warto się zastanowić i nie brać wzorca z
innych miast, tylko zasta?nowić się nad innyrn rozwiązaniem, aby nie obcią?żać
naszych mieszkańców, tylko obciąźać tych, którzy do nas przy;3eM:m5.ą i zajmują
miejsca. Ewentualnie zająć się jeszcze porządkiem parkowa?nia, czyli jeżeli ktoś ma
posesję to niech na niej parkuje, a nie zajmuje miejsce przy chodnikach, drogach lub
depta?kach.

Ponadto Przewodniczący Zarządu Osiedla zapyta?ł odnośnie podatku od psów, czy
można byłoby wprowadzić ulgi dla osób, które pozyskują zwierzęta np. z przytulisk.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 12 do protokołu
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Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który powiedzia?ł, że chciałby się odnieść do tego
co powiedzxała Pani Sołtys, tak trochę też pół żartem, pół serio ,,prosiłbym o
skierowanie, albo do psychiatry albo do okulisty".

Głos zabral Pan Armin Liszka Sołtys Sołectwa Wiśniewka, który zwrócił się z
wnioskiem do Pana Burmistrza o budowę ścieżki pieszo-rowerowej pomiędzy
Sępólnem Krajeńskim a Wiśniewką, w pasie drogi powiatowej 1 120C. Wyjaśnił, że ten
szlak komunikacyjny nie dość, że ułatwi ,$cie mieszkańcom okolicy, licznie
dojeżdżającym do pracy i szkoły, to jeszcze wpłynie znacząco na poprawę
bezpieczeństwa wszystkim uczestnikom ruchu drogowego - nie tylko rowerzystów, ale
także kierowców i pieszych. Nie bez znaczenia jest to fa?kt bardzo intensywnego ruchu
samochodów ciężarowych ja?k i osobowych na tym odcinku. Drogą tą poruszają się
także rowerzyści z Sępólna, korzystając z możliwości re]-a'eacyjnego objechania trasy
przez Wiśniewkę, Wiśniewę lub Kawle z powrotem do Sępólna. Wyjaśnił, że droga ta
jest również intensywnie użytkowana przez dzieci zarówno z Sępólna, ja?k i Wiśniewki,
zmierzające do stajni ,,Astra". Ogromnym problemem związanym z brakiem
bezpieczeństwa przy poruszaniu się zarówno pieszo jak i na rowerze jest takze
potrzeba dostania się do Sępólna mieszkańców nowo budowanego osiedla w Sępólnie,
pomiędzy ulicą Topolową i drogą powiatową 1 120C. Dodał, że osiedle to rozbudowuje
się, w sprzeda?ży są już dzia?łki położone dalej w kierunki Wiśniewki, w miejscowym
planie zagospodarowania przestrzennego znajduje się również osiedle położone
jeszcze bliżej Wiśniewki. Niedługo Sępólno połączy się z Wiśniewką, co jest ]-cwestią
kilku lat. Następnie Pan Lisza wyjaśnił, że za koniecznością zbudowania
wnioskowanej trasy pieszo- rowerowej przemawia istniejąca rzeczywistość, że często
dla mieszkańców okolicy rower jest jedynym dostępnym środkiem lokomocji.
Inwestycja w tą budowę, budowę tej trasy jest przede wszystkim inwestycją w
bezpieczeństwo mieszkańców, zwłaszcza że na tym odcinku zdarzały się już
śmiertelne potrącenia. Sołtys Sołectwa Wiśniewka stwierdził, że jak najszybsze
przystąpienie do tej inwestycji wpisuje się w ogromną potrzebę zapewnienia
bezpiecznego ciągu komunikacyjnego pieszo-rowerowego zarówno dla obecnych
mieszkańców, jak i przyszłych, intensywnie rozbudowującego się w t3mn ]-cierunku
Sępólna Krajeńskiego i Wiśniewki.
Dodał także, że nie bez znaczenia pozostaje również fakt, że tak jak w ca?łej Europie
stawia się na rozwó3 ekologii i zdrowego trybu życia, a co za tym idzie - promuje się
komunikację rowerową, jako tanią i naturalną alternatywę dla pojazdów
mechanicznych i w Polsce również ta tendencja ma charakter wzrostowy.
Na zakończenie Pan Liszka stwierdził, że do wniosku zbierane są podpisy
mieszkańców, lecz już dzisiaj chciał zasygnalizować taką potrzebę i prosić o powa',ne
i pilne zajęcie się sprawą.

Głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa, która powiedziała ,,chciałabym poprosić aby
Pan Juhnke uargumentowa?ł dlaczego uwa"oa, że potrzebuje psychiatry".

Radny RM Artur Juhnke powiedział ,,to nie ja stwierdziłem, że potrzebuję tylko Pani
nazwała nas albo ślepymi, albo głupimi". Dodał, że nie nale'zy brnąc, bo powiedzia?ł,
że to było pół żartem, pół serio i domyśla się, że Pani Sołtys też nie powiedziała tego,
aby kogoś obrazić, ale w ba?rdzo dużej przenośni i z mrugnięciem oka.

Przewodniczący RM stwierdził, że nie będzie więcej polemizowania, bo mówił o
wysławianiu się i o kulturze, bo to jest sesja Rady Miejskiej, dlatego nie pozwala na
ta?kie coś. Stwierdził, że Pani Sołtys ma prawo głosu ale prosił o nie używanie takich
słów.
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Ponownie głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa, która stwierdziła, że jej wypowiedż nie
ugryzła tych, którzy myślą poważ,nie na temat przyszłości swojego środowiska.
Dodała, że Pan Juhnke nie podał argumentu dlaczego jest jej potrzebny psychiatra,
natomiast skwitował to krótko i bezsensownie.

Przewodniczący RM udzielił głosu radnemu Antoniemu Dolnemu podkreślając, jeżeli
jest to wniosek, bo nie chciałby, żeby była to polemika.

Radny RM Antoni Dolny powiedział, że chcia?łby trochę sprostować wypowiedż
radnego Pana Juhnke.

Przewodniczący RM wskaza?ł, że prosił o trzyrnanie się porządku obrad, dlatego ogłosił
15 minutową przerwę w obradach.
Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady XLII sesji RM i poinformowal że od
tej chwili Rada Miejska będzie obradowała w 14 osobowym składzie. Nieobecny radny
RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił swoją nieobecność.

Głos zabra?ł mieszkaniec Gminy Sępólno Krajeńskie, który zapytał kiedy będzie można
zabrać głos.

Przemodniczący RM odpowiedzia?ł, źe zgodnie z porządkiem obrad. Przypomnial, że
mieszkaniec chciał zabrać głos jak będzie sprawozdanie z OPS.

Głos zabra?ł mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że według słów
Przewodniczącego RM, rada będzie obradowała tylko w swoim gronie i dotychczas
udzielał głosu zgodnie z prograrnem tylko dla radnych. Dlatego pyta, czy ma w tej
chwili wyjść i będą obrady w swoim gronie, a po jakimś czasie pozostali.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że mieszkaniec nie podnosił wcześniej ręki, dlatego
teraz udziela mu głosu.

Ponownie mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że Przewodniczący Rady
wspomniał, że Rada będzie obradowała w swoim 15- osobowym gronie i w związku z
powyższym zrozumiał ta?k, że będzie to grono zarnknięte, bo jak dotychczas głosu
udzielał zgodnie z prograrnem obrad tylko radnym.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że ani Pani Sołtys, ani Pan Przewodniczący nie są
radnymi, a mieli udzielony głos według kolejności, dlatego teraz udziela głosu
mieszkańcowi.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że w tej sprawie zabierze głos na końcu,
według programu - wolne wnioski, zapytania.

Naste;pnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że niektórzy radni Rady Miejskiej wzięli
udział w licytacji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, gdzie w?ylicytowa?na została
bombka z motywem krajeńskim wra?z z gadżetarni. Serdecznie podziękowal wszystkim
biorącym udział.

Następnie wskazał, że w dniu 24 lutego 2022 roku wpłynęła petycja w sprawie
naprawy uchwał antysmogowych prograrnu ochrony powietrza. Petycja -zosta?ł
przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, celem przep-ro-wadzenia
postępowania wyjaśniającego oraz przygotowania i przedstawienia Radzie opinii
zawierającej wniosek o uwzględnienie, bądż nieuwzględnienie petycji wraz z
projektem uchwały. Dodał, że Komisja zgodnie z ustawą o petycjach-, powinna
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rozpatrzeć petycję bez zbędnej zwłoki, jednak nie później niż w terminie 3 miesięcy od
dnia jej złożenia. Radni tres;ć petycji otrzymali pocztą elektroniczną z możliwością
zapoznania się. Stwierdził, że Komisja zajęła się już tą sprawą.

Ponadto poinformowal, że w dniu 9 marca br. otrzyrnał od Naczelnika Urzędu
Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim pismo z analizy oświadczenia majątkowego w
związku z objęciem funkcji publicznej. Następnie Przewodniczący RM odczytal treść
pisma, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności CMrodka Pomocy Społecznej z 2021 rok, w
tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok
2021,

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów alkoholowych oraz Przeciwdziałania
Narkomanii za rok 2021,

c) Sprawozdanie z realizacji Gminne(o Programu Wspierania Rodziny w
Gminie Sępólno Krajeńskie za rok 2021.

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
zaprosiła do obejrzenia filmu, przygotowanego przez pracowników Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sępólnie Krajeńskim, który przedstawia zadania realizowane przez
(środek Pomocy Społecznej.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Film stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformowal, że od tego momentu Rada Miejska będzie
obradowała w 13 osobowym składzie. Nieobecna radna RM Anna Miczko, która
usprawiedliwiła swoją nieobecność.

Po obejrzeniu filmu Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim, stwierdziła że nale0 pochwalić się pozyskiwaniem bardzo du$ch
środków finansowych na realizację różnego rodzaju projektów. W tym roku udało się
pozyskać dodatkowo 1 mln zł na realizację projektu związanego z osobarni
niepełnosprawnymi. 26 osób ze znacznyrn stopniem niepełnosprawności i 4 osoby z
umiarkowanym stopniem niepełnosprawności dodatkowo objęte są wsparciem
asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej. Pani Dyrektor poinformowała, że w
sprawozdaniu, które otrzymali radni jest zawarta statystyka, której nie będzie
powtarzała. Nadmieniła, że Ośrodek Pomocy Społecznej zatrudnia 65 osób.
Realizowane są świadczenia typowo administracyjne, jak również wykonywane są
świadczenia tzw. usługowe dla mieszkańców naszej gminy. Budżet OPS w?ynosi
ponad 33 mln zł. 0środek Pomocy Społecznej jako instytucja wychodzi z szeregiem
działań oraz inicjatyw, jeżeli chodzi o środowisko lokalne. Doldadane są wszelkie
starania, aby zmienić postrzeganie pomocy społecznej, określanej jako opieka
społeczna. Opieka społeczna nie istnieje w Polsce od 2004 roku, a jest to tak zwana
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pomoc społeczna. Wyjaśniła, że zmiana ustawy o pomocy społecznej dała jasno do
zrozumienia, że państwo przestało być opiekuńcze, a bardziej pomocowe i w takim
kierunku zmienia się również pomoc społeczna w Sępólnie Krajeńskim. Pani Dyrektor
stwierdziła, że ewidentną zmianę widać od 5-6 lat. Obecni rządzący chcą iść w
kierunku zmiany nazewnictwa ośrodków pomocy społecznej na tzw. centra usług
społecznych. Podkreśliła, źe bardzo się jej ta nazwa podoba, poniewa,< centrum usaug
społecznych, jak sarna nazwa wskazuje daje możliwości ogromnego wsparcia
środowisku lokalnemu, począwszy od wsparcia psychologicznego, czy pomocy przy
wypełnianiu najprostszych dolcumentów w celu uzyskania określonych świadczeń.
Pani Fr6hlke wy'aśniła, że pomoc społeczna to przede wszystkim instytucja, która
wychodzi naprzeciw potrzebom ludziom. W pomocy społecznej zawsze pracowalo się
różnie, z uwagi na fakt, iż praca z ludżmi jest wyjątkowo trudna. Przypomniala, źe od
2017 roku, kiedy przez naszą gminę przeszła nawałnica, to OPS jest w ciągłym biegu
trudności. Przez okres dwóch lat po nawałnicy OPS musiał nadal administracyjnie
doprowadzić wszystkie czynności do końca, łącznie z rozliczaniem osób, które
otrzyrnały wsparcie z budżetu państwa. Wskazała, że kiedy zostały zakończone prace
związane z nawałnicą, przyszła pandemia Covid-19. Na OPS na?łożone zostały nowe
zadania. Do dnia dzisiejszego robione są zakupy osobom starszym, poniewa', mają
strach i lęk przez zal«ażeniem SARS-CoV-2. W trakcie pandemii OPS był otwarty cały
czas, dzięki temu, iź udało się utworzyć Biuro Obsługi Klienta kontakt bezpośredni z
klientem, był możliwy przy zachowaniu reźimu sanitarnego. Praca w Covidzie
dostosowana była do potrzeb ludzi. Pracowano na dwie zmiany od 7:30 do godz. 18:00
z obawy o bezpieczeństwo pracowników, bo jeżeli trzeba byłoby zamknąć OPS, to w
wyznaczonyrn terminie na konta ludzi, nie wpływałyby określone świadczenia.
Pani Dyrektor OPS stwierdziła, że kiedy covid zaczął się stabilizować, to przyszedł
moment, gdy na Ukrainie doszło do ogromnej tragedii związanej z wojną. Z uwagi na
napływ ludzi z terenów wojny nałożono na OPS dodatkowe zadania.
Następnie Pani Dyrektor zwróciła się z apelem do mieszkańców o wsparcie tych ludzi,
poprzez środki czystości, ubiór, przybory szkolne dla dzieci. Na ten moment przyjęto
220 wniosków na tzw. świadczenie 300 zł dla osób z Ukrainy, a ta)kze przyjmowane
są juź wnioski na świadczenie rodzinne.
Stwierdziła równieź, że bardzo się cieszy, że OPS jest w stanie poradzić sobie z
największymi trudnościarni, przy pomocy i wsparciu radnych oraz instytucji, czy
jednostek, które działają i funkcjonują na terenie naszego miasta i naszej gminy.
Dodała, że obserwuje zmęczenie pracowników OPS, ponieważ praca odbywa się
również w godzinach nadliczbowych, dymry są prowadzone 7 dni w tygodniu, a w
momencie napływu rodziny, pracownicy są pod telefonarni, aby udzielić tym
rodzinom wszelkiej pomocy.
Następnie Pani Dyrektor OPS podziękowała za poparcie wniosku do Polskiego Ładu
odnośnie budowy domu dziennego pobytu. Podkreśliła, że gmina musi zabezpieczyć
środki finansowe na realizację podstawowych zadań ustawowych pomocy społecznej.
Placówki wsparcia dziennego, placówki opiekuńczo-wychowawcze jak i dom pomocy
społecznej jest to koszt roczny dla gminy rz(Hdu 2 mln zł. Pieniądze takie musza być
zagwarantowane zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, nie mówiąc o osobach
bezdomnych, które przebywają w schroniskach dla bezdomnych oraz wszystkich
innych ustawowych zapisów o charakterze obowiązkowym.
Budżet OPS to 33 mln zł, z tego 28 mln zł to pieniądze, które bezpośrednio trafiają
do kieszeni naszych mieszka?ńców, w ramach różnego rodzaju świadczeń, funduszu,
czy też dodatków. Największym problemem staje się sytuacja osób starszych i z roku
na rok liczba tych osób wzrasta. Dyrektor OPS poinformowała, źe podziękowanie za
wniosek do Polskiego Ładu jest również ze strony osób starszych, z którymi na co
dzień ma kontakt, którzy wierzą, źe w Sępólnie powstanie dom dziennego pobytu,
czyli miejsce dla osób starszych. Ponadto przypomniała, że w zestawieniu
tabelarycznyrn, które było przedstawione w prezentacji z roku na rok wzrasta liczba
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rodzin i osób wymagających pomocy osób drugich. W tyrn roku jest to już przeszło
120 osób, które zostały objęte usługami opiekuńczymi w miej scu zamieszkania i jest
to kolejny, bardzo wa?żny element pracy pomocy społecznej. Ośrodek Pomocy
Społecznej pozyskuje dodatkowe środki na realizację tego zadania i jest to wniosek
pn. ,,Opieka 75+". Pozyskiwane są również środki finansowe dla gminy, aby obniżyć
koszty np. zatrudniania opiekunek środowiskowych.
Na zakończenie Pani Izabela Fr5hlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej
stwierdziła, że problemów jest bardzo dużo, ale wspólnie z pracownikarni je
rozwiązuje. Bardzo serdecznie podziękowa?ła radnym, wszystkim przedstawicielom,
dyrektorom jednostek sarnorządu terytorialnego, sołtysom, zarządom osiedli oraz
wszystkim osobom, które wspierają OPS w tych trudnych sytuacjach, z którymi na
co dzień OPS się boryka.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniem.

Głos zabral mieszkaniec Gminy Sępólno Krajeńskie, który zapytał ile osób zosta?ło
skierowanych do ośrodków terapeutycznych i szpitali psychiatrycznych leczących
uzależnienie alkoholem.

Dyrektor OPS wyjaśniła, że ja?ko instytucja OPS nie ma prawa wysyłać osób do
szpitala, celem podjęcia leczenia względem uzależnienia, z uwagi na to, że jedyną
instytucją, która może to robić jest Sąd. W związku z tyrn, na podstawie wyroku Sądu,
osoby do takiego ośrodka trafiają. OPS ja?ko instytucja realizuje prograrn
przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii i motywuje osoby w stosunku do
których istnieje podejrzenie naduż7wania alkoholu, czy też są bezpośrednio
zdiagnozowane przez terapeutę do podjęcia działań zmierzających do wyjścia z
własnej, trudnej sytuacji. Dane statystyczne dotyczące Gminnej Komisji znajdują się
w sprawozdaniu, które są na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że liczył się z odpowiedzią, że Pani
Dyrektor i pracownicy OPS sugerują tym osobom, które są bardzo uzależnione. Dodał,
że wie, o tym że w takich ośrodkach psychiatrycznych leczących uzależnienie
przebywają osoby z Gminy Sępólno.

Dyrektor OPS stwierdziła, ze są wyroki sądu, dotyczące leczenia stacjonarnego i
niestacjonarnego. Stacjonarne dotyczy pobytu w szpitalu na oddziale odwykowyrn, a
niestacjonarne, czyli podjęcie leczenia w poradni uzależnień, które mieści się również
przy ulicy Szkolnej 8, w siedzibie Ośrodka Pomocy Społecznej. Są certyfikowani
terapeuci, więc jak najbardziej można skorzystać z pomocy i wsparcia.

Następnie mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, stwierdził że są również ośrodki, w
których nasi mieszkańcy przebywają rok czasu na tzw. odwyku uzależniającym.

Pani Fróhlke stwierdziła, ma takiej możliwości przebywania roku czasu.
Dodała, że są ośrodki roczne, nawet i dwuroczne, lecz są to ośrodki uzależ,nienia od
narkotyków. Natomiast jeżeli chodzi o uzależnienie od alkoholu, to minimalny,
wymagalny czas to okres 8 tygodni. Jeżeli późnie3 osoba, chce sama, dobrowolnie się
leczyć, to jest to jak najbardziej wskazane i może uczestniczyć w tych spotkaniach.

ze me

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego zapytal, jak dalej będzie z pomocą żywnościową,
która w tej chwili jest zawieszona, bo niektórzy mieszka?ńcy o to pytają. Ponadto
poinformował, ze w latach -84-88 był radnym, w latach -90 był przedstawicielem
związków zawodowych z rejonu i co miesiąc spotykał się z Wo5ewod.ą i dlatego
mieszkańcy zwracają się do niego z pytania?rni. Dodał, że idąc na sesje pytal się
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mieszkańców, czy mają jakiś problem i wtedy to zg'łaszal. Podkreślil że za swoją
działalność otrzyrnał najwyż,sze odznaczenie pajistwo.

Dyrektor OPS odniosła się do pytania dotyczącego ,?ości. Wyjaśniła, że gmina
przystąpiła dobrowolnie do tego programu kilka lat temu. Pozyskiwana jest ,?ość
dla naszych mieszkańców. 1200 osób objętych jest pomocą i wsparciem w postaci
gotowych wartościowych produktów. Pani Dyrektor podziękowała za udostępnienie
garażu, w którym przechowywana i wydawana jest ?osć. Dodała, ze ?ność z
sarnochodu znoszą sami pracownicy i jest to dla nich dodatkowe obciążenie.
Wstrzymanie ?ości nie jest uzaleznione ani od gminy, ani od Ośrodka tylko trzeba
czekać na konkretną informację z województwa. Jeżeli tylko będzie uruchomiona
żywność z pewnością tir zostanie wysłany do naszej gminy.

Mieszkaniec Sępólna zapytał od czego jest to uzależ.nione?

Pani Izabela Fróhlke wyjaśniła, że to nie jest pomoc, którą realizuje gmina, to jest
pomoc, którą organizuje polski rząd, poprzez wszystkie województwa. Pozyskanie
;?ości przychodzi wówczas, kiedy ta ?ość jest właściwe sldadowana w
Bydgoszczy. My musimy cierpliwie czekać, aby ten prograrn został uruchomiony.

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego stwierdzii że Gmina Sępólno jest ba?rdzo biedną
gminą, i wystąpienie z tą inicjatywą przy udziale Pana Stupałkowskiego Burmistrza
jest bardzo dobrą inicjatywą. Prosił, aby ta pomoc była dalej kontynuowana.

Pani Dyrektor stwierdziła, że zawsze będzie kontynuowana.

Następnie mieszkaniec zapytał, czy produkty są wybierane przez
narzucone z gÓry?

OPS, czy sq

Dyrektor Fróhlke wyjaśniła, ze jest to z góry narzucone i jest to określona liczba
danego produktu na jedną osobę, dlatego nie można sobie tego regulować. OPS jest
kontrolowany i skrupulatnie z tego rozliczany.

Kolejne pytanie zadane przez mieszkańca dotyczyło pomocy dla Ukraińców.
Nadmienił, że ba?rdzo mocno ubolewa nad wojną na Ukrainie, poniewa?ż pracował 3
lata na kontrakcie na Ukrainie, spotykał się z mieszkańcami, jego śp. żona pochodziła
z terenów byłego Związku Radzieckiego. Stwierdził, że w Gminie Sępólno Krajeńskie
są ludzie ba?rdzo biedni. Podał przyldad dziewczynki kupującej jedną bułkę za
złotówkę na śniadanie, bo tyle dostała od mamy. Dodał, że są ludzie biedni, którzy
potrzebują może większej pomocy niż Ukraińcy. Następnie zapytał, czy prawdą jest
to, że dzieci z Ukrainy mają pierwszeństwo w przyjmowaniu do żłobków i do
przedszkoli. Kolejne pyta?nie skierowa?ł do Pana Burmistrza, czy prawdą jest, że
mężczyźni wyjeżdżali na Ukrainę, żeby pomóc w czasie wojny, to dostali jakies profity
z miasta.

Przewodniczący RM poprosił o konła'etne pytania dotyczące informacji.
Mieszkaniec Sępólna stwierdził, ze są to konkretne pytania, bo w kontekście pomocy
dla Ula?aińców. Zaznaczył, że nasze biedne dzieci, których rodzice ciężko pracują nie
mogą się dostać do przedszkoli i do ;]obków.

Dyrektor OPS wyjaśniła, że jeżeli chodzi o dzieci z Ukrainy, to na ten moment jeszcze
nie otrzymały żadnego wsparcia finansowego. Przypomnia?ła, że Pan Tymecki wyjaśnił
dzisiaj, iż przyjęcie dzieci z Ukrainy do szkół, przedszkoli nie koliduje z przyjęciem w
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pierwszej kolejności polskiego dziecka, bo w pierwszej kolejności idą dzieci naszych
obywateli. Wyjaśniła, że najbiedniejszą grupą społeczną mieszkającą na terenie
miasta i gminy Sępólno są emeryci i renciści, których uposa?żenia są naprawdę bardzo
skromne. Ponadto st?wierdziła, że wszystkie osoby, które chcą pracować to pracują.
Dodała, że zliczając świadczenia, które otrzyrnują rodziny, to nie ma możliwości, aby
któreś z dzieci było głodne. Stwierdziła, ze albo jest to zaniedbanie rodzica, który nie
potrafi zadbać o to, aby to dziecko miało zapewnione podstawowe potrzeby, albo
należy się zastanowić co się takie wydarzylo, że dziecko kupowało jedną bułkę za
złotówkę. Jeszcze raz podk?reśliła, że najbiedniejszą grupą społeczną i najbardziej
pokrzywdzą są emeryci i renciści, których świadczenia i uposaż,enia w niektórych
przypadkach są bardzo niskie. Nadmieniła, ze Rada ora?z Pan Burmistrz, przyznali
środki finansowe dla Ośrodka Pomocy Społecznej na wspieranie tych osób, także
finansowo. Dodała, że o osobach starszych mieszkających na wsi i sobie nie
radzących OPS dowiaduje się dzięki współpracy z sołtysarni.

Ponownie głos zabral mieszkaniec Sępólna, który stwierdził, ze temat emerytów i
rencistów bardzo dobrze zna, poniewa;Ł nale:: do Uniwersytetu Trzeciego Wieku oraz
do Emerytów i Rencistów. Nadmienił, że w Polskim Ładzie, osoby biedne, którzy mają
niskie dochody będą zwolnione z podatku. Zwolnienie z podatku i pomoc państwa
jest bardzo wskazana. Dodał, że te osoby dojdą do tych dochodów co on, który
przepracował 40 lat, z czego 3 lata był na kontraktach, odłączony od rodziny, od
wychowania, od chorującej żony. Stwierdził, że na temat polityki mógłby mówić dużo.

Przewodniczący poprosił mieszkańca o kończenie wypowiedzi.

Mieszkaniec Sępólna zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej, aby mu nie
przerywał. Dodał, że albo dostaje dietę za to, że jest albo nie zasługuje na nią.
Stwierdził, że kończąc swoje pytanie nie chce mówić, na temat miski iyżu, czy
Glapińskiego. Odnosząc się do Przewodniczącego RM powiedzia?ł, że nie musi mu
przerysvać i że jeszcze się tej kultury nie nauczył przez dwie kadencje, to się już nie
nauczy i to będzie jego ostatnia kadencja.

Przewodniczący RM udzielił głos radnemu RM Leszkowi Ką?kolowi, który powiedzial
,,szanowny Panie K proponuję Panu zmienić lekarza, ten lekarz do którego Pan
chodzi on Pana okłamuje. Niech Pan się zgłosi do ja?kiegoś egzorcysty może Panu
pomoŻe".

Mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego powiedział ,,Panie Kąkol Pan jako radny w ogóle
się nie nadaje, bo Pan się nie zna na sporcie i sarn wyrnaga leczenia".

Przewodniczący RM ogłosił 5 minutową przerwę w obradach sesji RM.

Po przewie Przewodniczący RM wznowił obrady XLII sesji RM oraz dodał, że od tej
chwili RM będzie obradowała w 12 osobowym składzie.

Nieobecna radna RM Mariola Turek, która usprawiedliwiła swoją nieobecność w
obradach sesji.

Głos ponownie zabrała Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim,
która zaprosiła wsz)ystkich radnych na dzień 22 kwietnia o godzinie 9.00 w Centrum
Sportu i Rekreacji, poniewa?ż zgodnie z Gminnym Programem Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Na?rkomanii odbędzie się Turniej
Pluszowego Misia.
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Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
Wieloletniej Prognozy Finansowej związana jest z wprowadzeniem nowego
przedsięwzięcia pn. ,,Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego przy ulicy Leśnej, Koronowskiej i pomiędzy ulicą Koronowską a
Sienkiewicza oraz w Niechorzu". Aktualizuje się wartość zadania dotyczącego
Infostrady Kujaw i Pomorza do wysokości wynikających z aneksu do umowy. Dodała
takźe, że a?ktualizuje się dochody i wydatki do wysokości określonej w uchwale
budżetowej.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu Rady Miejskiej
zaopiniowany pozytywnie.

i

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwa?łę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta, następującymi głosarni:

11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - 1 radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Urbwała Nr XLII/405/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
uchwały budźetowej związana jest ze zwiększeniem planów dochodów i wydatków o
kwotę 1705 559, 18 zł. Dodała, że zmiany dotyczą m.in.:
- rozliczenia podatku VAT w związku z aportem kanalizacji sanitarnej do Zakładu
Gospodarki Komunalnej ;
- wprowadzenie projektu ,,Cyfrowa Gmina" na zakup sprzętu oraz usług dla Urzędu
Miejskiego w ramach projektu finansowanego ze środków unijnych;
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- wprowadzenie środków na kwotę ponad 950 tys. zł. na zakup w rarnach rozwoju
cyfroweg,o zakup sprzętu komputerowego w ramach Programu Wsparcia Dzieci
Rodzin Popegeerowskich;
- rozliczenia części oświatowej subwencji ogólnej tj. zmniejszenia z części subwencji
do wartości ostatecznych oraz wprowadzenia z rezerwy części oświatowej, środków na
zorganizowanie dodatkowych zajęć specjalistycznych z za?kresu pomocy
psychologiczno-pedagogicznej.

Wskaza?ła, że ma to tez swoje odzwierciedlenie po stronie wydatków.

Następnie Pani Skarbnik Gminy poinformowała, ze do projektu uchwały, który radni
otrzymali wprowadza się następujące zmiany, które były dzisiaj zaakceptowane na
Komisji Budżetu. Pierwsza zmiana dotyczy wprowadzenia w rozdziale 75421 § 2700
kwoty 101460,00 zł i są to środki pomocowe na za?kup wy?enia i zakwaterowania
uchodźców z Ukrainy, co będzie miało swoje odzwierciedlenie w wydatkach, w tyrn
samym rozdziale w § 4300. Doda?ła ta?kże, że zgodnie z decyzją Wojewody w rozdziale
85295 !3 2010 wprowadza się środki z przeznaczeniem na wypłatę dodatków
osłonowych oraz koszty obsługi tego zadania w wysokości 813 960,00 zł. Również w
rozdziale 90019 § 4300, przesuwa się środki w wysokości 15 990,00 zł na § 6060 na
zakup tablicy do monitorowania powietrza.

Zmiany zostaly
pozytywnie.

omÓwione na dwóch Komisjach Budżetu RM i zaopiniowane

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

O głos ponownie poprosił mieszkaniec Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że
Przewodniczący poinformował, źe może zabrać głos po sprawozdaniu.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że teraz radni decydują i teraz nie udziela głosu
mieszkańcowi Sępólna Krajeńskiego.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok została przyjęta, następującymi głosarni:

11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ł się - 1 radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLII/406/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Qminy
Sępólno Krajeńskie na 2022 rok stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży
słuźbowych przysługujących radnym oraz diet przysługujących

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały związana jest
ze zmianą wysokości diet sołtysów i przewodniczących osiedli. Zwiększa się dietę do
wysokości określonych w zalączniku do tej uchwały oraz wysokos;ć diety, o której
mowa w załączniku zwiększa się odpowiednio o kwotę 50 złotych za ka?żdy udział
przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej w sesji rady
miejskiej. Dodała, że diety sołtysów rosną średnio o około 40'/o.

Projekt uchwały zostal zaopiniowany pozytywnie przez sołtysów i przewodniczących
osiedli oraz zostal pozytywnie zaopiniowa?ny przez Komisję Budżetu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Przewodniczący RM powiedzia?ł, że nie udzieli głosu mieszkańcowi Sępólna
Krajeńskiego, poniewa?ż zakłóca obrady sesji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchw"ała zmieniająca uchwa?łę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróźy słu?żbowych
przysługujących radnym oraz diet przysługujących przewodniczącym organów
wykonawczych jednostek pomocniczych została przyjęta następującymi głosami:

11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - 1 radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Urhwała Nr XLII/407/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży
słuźbowych przyslugujących radnym oraz diet przysługujących
przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych stanowi
załącznik nr 21 do protokołu.

d) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków
ratowników Ochotniczych Straźy Poźarnych z terenu Gminy Sępólno

Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich odczytala projekt
uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie
Kraj eńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosii aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla stra?żaków
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie
została przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLII/408/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla
strazaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

e) ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania
dotacji celowych dla spółek wodnych

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że projekt
dotyczy zasad udzielania oraz sposobu rozliczania dotacji celowych dla spółek
wodnych. Od 2021 roku Urząd Marszałkowski udziela dotacji spółkom wodnym za
pośrednictwem gminy. Dodała ta?kże, ze elementem integralnyrn wniosku jest
uchwa?ła dotycząca zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania
dotacji celowych, dlatego zachodzi konieczność podjęcia takiej uchwa?ły.

Dotacja taka stanowi pomoc publiczną, w związku z czym uchwała ta została również
zaopiniowana pozytywnie przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów, a talie
zostala pozytywnie zaopiniowana przez Komisji Budżetu RM.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabral radny RM Antoni Dolny, który zapytał, czy spółka wodna będzie miala
dotację już na stałe.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ta dotacja jaka sama treść uchwały wskazuje jest
uzależniona od dofinansowa?nia Urzędu Marszałkowskiego i od środków w budżecie.
Łączna kwota środków przeznaczona na dofinansowanie jest określona w budżecie
Gminy Sępólno Krajeńskie na dany rok, a wartość dotacji stanowi 75% całości
zadania określonego we wniosku. Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli Urząd
Marszałkowski będzie udzielał tych środków, to gmina będzie przekazywać. je spółce
wodnej na zasadach określonych w tej uchwale. Doda?ła, że nie wiadomo, czy to się
zmieni, poniewa', zasady określa Urząd Marszałkowski, jeżeli chodzi o dotacje dla
gminy.

Radny RM Antoni Dolny uwa?ża, że w naszej gminie powinno być ta?k, że spółka wodna
powinna byyć tak dotowana jak np. kultura, która ma z budżetu określoną kwotę.
Spółka powinna być tak sarno traktowana, poniewa?ż ona też dziala na rzecz lokalnej
społeczności. Spółka wodna powinna byyć dofinansowana z budżetu gminy plus środki
zewnętrzne, poniewa?ż jest to bardzo ważna ga?łąź dziedziny ,)7cia.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM za?rnkną?ł dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.
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Uchw4a w sprawie ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu
rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych została przyjęta następującymi
głosarni:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radny
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLII/409/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie ustalenia zasad udzielania, trybu postępowariia i
sposobu rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych stanowi załącznik nr
25 do protokołu.

f) zmiany lokalizacji przystanków komunikacji zbiorowej przy drodze
wojewódzkiej 241 w miejscowości Trzciany gmina Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali vvraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwa?ły.

Projekt uchwa?ły zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który wskaza?ł, że przy kilku rozmowach
dotyczących tego przystanku, ludzie apelują, aby to zmienić. Zawnioskowa?ł, aby na
następnej sesji ten punkt zmienić. Dodał, że podziela opinię ludzi, źe przystanek
kiedyś był na tzw. zatoczce, a teraz obecnie wykopano rów, a przystanek przybliżono
do jezdni. Radny RM Dolny uwa?ża, tak jak mieszkańcy, jak i użytkownicy, że jest to
niebezpieczne dla ruchu kołowego oraz dla wsiadających i wysiadających na tym
przystanlm. Dodał, że można to zrobić w ten sposób, że w miejscu wykopanego rowu,
zalo'gyć rurociąg oraz zrobić chodnik, a przystanek przenieść kawałek dalej, co byłoby
bezpieczniej sze, ta?k jak zrobione są zatoczki na terenie naszego miasta, bo na wsiach
wystawia się przy jezdni. Stwierdził, że nalezy wystąpić z wnioskiem i przenieść ten
punkt.

Pan Jarosław Dera wyjaśnił, że mowa jest o zupełnie innej lokalizacji oraz o innym
przystanku. Dodał, że przystanek, który jest we wsi zostaje ta?k jak jest, ewentualnie

iać z Drogarni Wojewódzkimi o poprawie jego usytuowania np. omozna rozmawiac

zatoczce. Wyjaśnił, że w uchwale jest mowa o przystanku, który będzie usytuowany
o ponad tysiąc metrów od tego ju?ż istniejącego, w kierunku Tucholi i Skarpy. Między
skrzyźowa?niem dróg na Włościbórz a skrzyżowaniem na Wałdowo będzie jeszcze jeden
przystanek. Nowy przystanek będzie dla obsługi transportu szkolnego.

Radny RM Dolny zapytał, czy to chodzi o przystanek szkolny.

Kierownik Referatu GKR potwierdzii źe tak.

Wobec tego, źe nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie zmiany lokalizacji przystanków komunikacji zbiorowej przy
drodze wojewódzkiej 241 w miejscowości Trzciany grnina Sępólno Krajeńskie została
przyjęta następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za-

Uchwała Nr XLII/410/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie zmiany lokalizacji przystanków komunikacji zbiorowej
przy drodze wojewódzkiej 241 w miejscowości Trzciany gmina Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

g) wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości griintowei położonej w
miejscowości Wałdowo, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwa?ły.

Projekt uchwały zosta?ł pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na u$czenie nieruchomości gruntowej położonej
w miejscowości Wałdowo, gm. Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi
głosarni:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLII/411/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
rnarca 2022r. w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości gruntowej
położonej w miejscowości Wałdowo, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 29 do protokołu.

Głos zabrała Pani Danuta Słoma Komendant Hufca ZHP Tuchola, która podziękowała
w imieniu zuchów oraz harcerzy z Waldowa oraz obecnej na sesji druhny
przewodniczki Pani Dominiki Patyny oraz nieobecnej druhny przewodnik Magdaleny
Stryszyk za dobrą i mądrą dla Hufca decyzję. Dodała, że jest im bardzo miło, że będą
mogli dysponować działką, która będzie służyła zuchom i harcerzom z Wa?łdowa.
Dzia?łka ta będzie zagospodarowana przez zuchów i harcerzy, którzy będą mogli tam
prowadzić swoje zbiórki, chcą wybudować tarn wiatę, aby mieli swoje miejsce na
ziemi. Ponadto poinformowa?ła, że w Sępólnie Krajeńskim jest gromada zuchowa,
którą prowadzi druhna Ka?rnila Szcześniak-Szulc, a już niedługo zostanie za?łożona
drużyna harcerska. Stwierdziła, że ma nadzieję, że kiedy będą na etapie tworzenia
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kolejnych druż7n harcerskich, to również i dla tych drużyn i dla tych gromad będą
radni szczodrzy i będą o nich pamiętali i wspierali, tak jak wspierają zuchy i harcerzy
z Wałdowa.

Głos zabrała Pani Dominika Patyna, która w imieniu zuchów i harcerzy gromady
zuchowej i dru0ny harcerskiej na ręce Pana Przewodniczącego, Pana Burmistrza,
Pana Starosty oraz druhny Komenda?nt wręczyła podziękowanie w formie zdjęcia.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pa?n Waldemar Stupa?łkowski, któiy
stwierdził, że bardzo się cieszy, iż Rada Miejska podjęła dziś tą uchwałę. Wskazal że
pamięta jak Panie przyszły z zapytaniem, czy będzie możliwość zagospodarowania,
niezagospodarowanej dzia?łki w Wałdowie. Po rozeznaniu miejsca na mapie i
dyskusjach na ten temat oraz znając zaangażowanie naszych ha?rcerzy w ,$cie
społeczne naszej gminy, powiedzia?ł że Rada Miejska na pewno taką uchwa?łę
podejmie. Doda?ł, że wyprzedził decyzję Rady Miejskiej, ale okazuje się że Rada, jak i
nasz sarnorząd doskonale zna dzia?łalność harcerzy, docenia i dziękuje za to, że biorą
udział w $ciu społecznym naszej grniny. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził,
że ma przekonanie i pewność, że zagospodarowanie tej działki będzie właściwe.

Przewodniczący RM dodał, źe wierzył, iż Rada Miejska podejmie jednogłośnie taką
decyzję i pomoże w rozwoju w naszej gminie harcerstwa. Życzył Paniom sukcesów
oraz aby harcerstwo rozwi5alo się w naszej grninie.

Pani Komendant jeszcze raz serdecznie podziękowala.

h) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zw'ierząt na terenie Gminy Sępólno

Krajeńskie na rok 2022

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Gkr wyjaśnił, że jest to uchwała, która jest podejmowana
cyklicznie, rok w rok, również w ciągu roku pracuje się nad tą uchwa?łą, uzupełniając
jej zapisy, których braki zarzuca Pan Prokurator. Dodał także, źe przedstawi uchwałę
z autopoprawką.

Następnie Kierownik Dera odczytał treść uchwały. Wskazai że nie będzie czytal
prograrnu, ponieważ radni mieli okazję zapoznać się na posiedzeniach komisji.
Następnie odczyta?ł uzasadnienie do uchwały wraz z autopoprawką.

Treść autopoprawki:
,,...Uchwała uzyskała pozytywn4 opinię Komisji Gospodarki Komurialnej oraz
Porz4dku Publiczriego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz Komisji Rolnictwa,
Le":>riictwa i Ochrony środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim, a takż.e
została skorisultowana z Powiatowym Lekarzem Weterytarti, Nadleśnictwami
Ruriowo oraz Lutówko, Kołami Łowieckimi oraz stowarzyszeriiami społecznymi
działającymi ria tereriie riaszej gmin.y".

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamkną?ł dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji,
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Uchwala w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętarni bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok
2022 została przyjęta, następującymi głosarni:

za - 11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 11 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.
W trakcie głosowania nieobecny radny RM Antoni Dolny.

Uchwała Nr XLII/412/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzńtami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierrąt na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie na rok 2022 stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

i) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata

2022-2025

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor (środka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
odczytala treść uchwały. Wyjaśniła, ze załącznik do uchwały jest znany ponieważ
Gminny Program został przyjęty uchwałą Rady Miejs]-ciej w listopadzie. Nadmieniła,
że z uwagi na zmia?nę ustawy z dnia 17 grudnia 2021 roku o zmianie ustawy o zdrowiu
publicznym Gminny Progra?rn sporządza się nie na jeden rok, tak jak do tej pory, lecz
sporządza się go raz na 4 lata.

Projekt uchwaly uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu oraz Komisji Statutowej
i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnkną?ł dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profila?ktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025
została przyjęta, następującymi głosami:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr XLII/413/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na
lata 2022-2025 stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

j) przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa w Sołectwie Iłowo i
Lutówko na kadencję 2019-2023
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Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Se]-cretarz Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśnił, że po wysłaniu
materiałów na dzisiejszą sesję do radnych, wpłynęła rezygnacja radnego Ryszarda
Skulskiego Sołtysa Lutówka z funkcji Sołtysa Sołectwa. Przypomniał, że Pan radny
sygnalizował już taką ewentualność na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej, gdzie była omawiana uchwała w spraw'e wyborów w Sołectwie Iłowo.
Sekretarz Gminy wyjasnił, iź w związku z tą rezygnacją w imieniu Pana Burmistrza
składa autopoprawkę uwzględniającą tą rezygnację i możliwosć przeprowadzenia
wyborów także w Sołectwie Lutówko. Nadmienił, ze autopoprawka zostala
skorrsultowana z Pa?nią Mecenas i dotyczy ona całej uchwały, czyli tytułu, treści
uchwały oraz uzasadnienia. W związku z tym Sekretarz Gminy odczytał tres+ć uchwały
uwzględnia?jącą autopoprawkę.

Projekt uchwa?ły odczytany przez Sekretarza Gminy zawierający autopoprawkę
stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa w Sołectwach
Iłowo i Lutówko na kadencję 2019-2023 została przyjęta następującymi głosarni:

za - 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Uchwała Nr XLII/414/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa w
Sołectwach Iłowo i Lutówko na kadencję 2019-2023 stanowi załącznik nr 36 do
protokołu.

k) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz rozwoju Obszaru
Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego na lata

2021-2027

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz- Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na Komisji Gospodarki Komunalnej oraz
Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknJ dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w spra'w'e wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz rozwoju
Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2021-2027
została przyjęta, następującymi głosami:

12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLII/415/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
marca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz
rozwoiu Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego na
lata 2021-2027 stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, że nie wpłynęła żadna odpowiedź na interpelacje i
zapytanie, ponieważ nie została na poprzedniej sesji oraz w okresie pomiędzy sesjami
złożone.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Burmistrza Waldemara Stupałkowskiego o udzielenie odpowiedzi na złożone w dniu
dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie pracowników do udzielenia odpowiedzi.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformowa?ł, że na wszystkie złożone wnioski
odpowiedzi udzielone zostaną na piśmie w ustawowyrn terminie. Nadmienil że
wnioski zawierały nie tylko wnioski ale również i pytania, dlatego zostaną
sporządzone szczegółowe odpowiedzi wyjaśniające te sprawy, które były pytaniami, a
nie wnioskami.

Następnie Przewodniczący RM wskazał, iż otrzymał informację z Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie wniosku radnego RM Artura Juhnke
dot. przebudowy parkingu za budynkiem Urzędu Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim.
Pismo zostało przekazane wszystkim radnym do zapoznania się.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Ponadto Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
poinformował, że wczoraj do Urzędu Miejskiego wpłynęło pismo ze Starostwa
Pow'atowego dotyczące parkingu za Urzędem Miejskim w Sępólnie Krajeńskim.
Następnie Pan Dera odczytał treść pisma, które stanowi załącznik nr 40 do
protokołu .

Głos zabra?ł radny RM Antoni Dolny, który stwierdził że ta przebudowa i ten prze5azd,
był już za poprzednich lat Rady Miejskiej wnioskowany. Doda?ł, że to się ciągnie, a
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przecieź nie potrzeba na to du?żych kosztów, aby zrobić wyjazd przy Spamedzie, czy
do Opieki. Dodał, źe gmina powinna sarna wybudować ten przejazd i byłoby
rozstrzygnięte, jeżeli są problemy z powiatem.

Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR odniósł się wniosku radnego
RM Antoniego Dolnego w sprawie nie wprowadzania strefy płatnego parkowania przy
placu targowym, przy ulicy Młyńskiej oraz ulicy Jeziornej. Wyjaśnił że sprawa była
przedstawiona na Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego, gdzie
radni zdecydowali o przełożeniu na kolejną komisję, a jeżeli nie uda się na kolejnej
komisji, to zostanie to przełożone w czasie.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że dzisiaj został zrealizowany wniosek zgłoszony przez
radnego RM Ja?nusza Tomasa w imieniu IFaubu Radnych Przymierze Społeczne dla
Krajny w sprawie podniesienia uposa?żeń dla sołtysów i przewodniczących zarządów
osiedli, poniewa?ż została podjęta uchwa?ła w tej sprawie dzisiaj.

Następnie Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do
kolejr'iego.

Ad. 11. Zakończenie sesji

O godz. 13.30 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowa?ł wszystkim za udział w sesji oraz za
przygotowanie materiałów na sesję. Zarnknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn XLII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńs]-cie, dnia 15 kwietnia 2022r. -l
Obraa,om prz%%ldi?ł:

$E
SAiej'skiejPrzewodniczą:

s skiin?ż. Fra?n(?*k Lesins?
)l

Protokołowała:

/'

mgr Mil-ena Frosina

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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